
V
lada Srbije je 22. juna ove godine usvojila Master plan kojim se predvi|a
da 447 vojnih kompleksa bude prodato javnim nadmetawem ili ustupqeno
buxetskim korisnicima i lokalnim samoupravama, uz naknadu. 
Vlada je nalo`ila da se nepokretnosti u Republici Srbiji, koje nisu neo-
phodne za funkcionisawe Vojske Srbije, ponude najpre lokalnim samou-
pravama i javnim preduze}ima (uz nadoknadu ili razmenu imovine u

vidu stanova, ali iskqu~ivo po tr`i{nim kriterijumima) ili prodaju na tende-
rima, gde }e osnovni kriterijum za izbor najpovoqnijeg ponu|a~a biti visina
ponu|ene kupoprodajne cene. Osim prodaje i razmene tih nepokretnosti, pla-
nira se i suinvestirawe na zemqi{tu na kojem je urbanisti~kim planom pred-
vi|ena izgradwa stanova. U samom Master planu i u zakqu~cima Vlade Srbije
precizira se da }e ostvareni prihodi biti upla}eni na ra~un buxeta Republi-
ke Srbije, ali i da sredstvima raspola`e Ministarstvo odbrane radi efika-
snijeg sprovo|ewa reforme Vojske, nabavke nove opreme i naoru`awa, reali-
zovawa socijalnih programa i stambenog zbriwavawa profesionalnih pri-
padnika MO i VS. 

Ve} ove po~etne ~iwenice ukazuju da Master plan predstavqa, do sada,
najkonkretniji i najrealniji projekat za re{avawe vi{kova vojnih nepokretno-
sti i obezbe|ivawe sredstava pomo}u kojih treba poslati u istoriju bar neke
od problema sa kojima se na{a vojska suo~avala proteklih godina. 

Ipak, mnogo je pitawa na koja {ira, a pogotovu vojna javnost o~ekuje odgo-
vore. [ta je sa realizacijom Master plana, ima li mesta optimizmu i kolika
je, uop{te, vrednost imovine koju koristi Vojska? Mo`e li se izvr{iti konver-
zija vojnih baza i kakvo je zanimawe za te nepokretnosti javnih preduze}a, lo-
kalnih samouprava i potencijalnih kupaca? 

Odgovore na ta i druga pitawa potra`ili smo u razgovoru sa savetnikom
ministra odbrane za infrastrukturu Milanom Meni}aninom, zamenikom na-
~elnika Uprave za infrastrukturu MO pukovnikom mr Goranom Dimi}em, na-
~elnikom Odeqewa za upravqawe nepokretnostima Sne`anom Radovi} i pred-
sednicima op{tina Pirot i Kwa`evac Vladanom Vasi}em i Gradimirom @iv-
kovi}em.

ATRAKTIVNI VOJNI KOMPLEKSI

U okviru plana prodaje i razmene vojnih nepokretnosti, koji je predlo`i-
lo MO, a usvojila Vlada, nalazi se osam aerodroma, 35 klubova Vojske, 52 ka-
sarne i sedam sportsko-turisti~kih centara. U Master plan ugra|eno je, na
osnovu procene Saveta za nepokretnosti G[ VS, 447 vojnih kompleksa, 4.870
hektara zemqi{ta i 2.196 objekata visokogradwe i niskogradwe. Republi~ka
direkcija za imovinu Republike Srbije je nosilac prodaje i razmene vojnih ne-
pokretnosti. Direkcija sa~iwava tekst tendera i ogla{ava ga u {tampi, dok
procenu tr`i{ne vrednosti obavqaju stru~waci Poreske uprave Ministarst-
va finansija Republike Srbije. Za organe lokalne samouprave i javna predu-
ze}a nije potrebno raspisivati tender, ve} se prenos prava kori{}ewa mo`e
obaviti neposrednom pogodbom, po prethodno donetom zakqu~ku Vlade RS. 

Ministar odbrane Zoran Stankovi}, na nedavno odr`anoj konferenciji
za novinare obavestio je javnost da su do sada prodata ~etiri objekta, ukupne
vrednosti oko dvadeset {est miliona dinara. To su, zapravo, prvi objekti ko-
ji su prodati za konkretan novac, iako se ve} godinama pri~a kako Vojska ras-
prodaje vojnu imovinu. U konkretnu prodaju nepokretnosti iz Master plana
u{lo se oglasima za javno nadmetawe i prodaju skladi{ta “U{}e” kod Kraqe-
va, Kluba Vojske Srbije u Beloj Crkvi i 13 poslovnih prostora. Na`alost, te
prve aktivnosti nisu dale rezultat, zato {to je najpovoqniji ponu|a~ za
“U{}e” odustao, dok za Klub VS u Beloj Crkvi nije bilo zainteresovanih. Taj
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pqa imovinsko-pravna dokumentacija.
Realno je pretpostaviti da }e, do kra-
ja ove godine, Republi~koj direkciji za
imovinu biti dostavqena dokumenta-
cija za 289 kompleksa, {to predsta-
vqa realizaciju od 70 posto dokume-
nata planiranih po Master planu.

Postupak prikupqawa imovinsko-
pravne dokumentacije za pomenute ne-
pokretnosti (koja, ina~e, ne sme da bu-
de starija od {est meseci) bio je deli-
mi~no usporen. Za{to? 

– Zato {to mi kao dr`avni organ
– ka`e na~elnica Odeqewa za upra-
vqawe nepokretnostima Sne`ana Ra-
dovi} – u ovom trenutku jo{ nismo zva-
ni~no u Ministarstvu odbrane Repu-
blike Srbije, tako da nam republi~ki
organi napla}uju sve takse i naknade.
Re~ je o velikoj sumi novca, a po Zako-
nu o dr`avnom premeru i katastru or-
gani RS i lokalne samouprave oslobo-
|eni su pla}awa naknada za izvode iz
evidencije. Obratili smo se Direkci-
ji za imovinu RS i Republi~kom geodet-
skom zavodu i oni su preuzeli obavezu
da u na{e ime prikupqaju potrebnu do-
kumentaciju, sve dok mi i zvani~no ne
postanemo ministarstvo. Sada se taj
postupak uspe{no realizuje. 

Zvu~i komplikovano, ali problem
nije mali i nije vezan samo za reali-
zaciju Master plana. Re~ je i o sudskim
sporovima za koje je neophodna imo-
vinsko-pravna dokumentacija.

Pored vojnog kompleksa “U{}e” i
Kluba Vojske u Beloj Crkvi, Republi~ka
direkcija za imovinu obradila je jo{
devet vojnih kompleksa i dostavila
predloge zakqu~aka Vladi na mi{qe-
we. Re~ je o kompleksima V. Vrbica, lu-
ka “Tekija” i “Milutinovac” u Kladovu,
zatim onim u Rakovici, Bole~u i Mi-
slo|inu, Starim Banovcima (Stara
Pazova), “6. li~ka”, Koceqevi i Ugri-
nova~koj ulici u Zemunu. Ministarstvo
odbrane dalo je saglasnost za ~etiri
vojna kompleksa, dok je za pet tra`ilo
reviziju procewene vrednosti, zato
{to nije bilo zadovoqno ve} obavqe-
nom procenom. 

Pojavquju se i oglasi za nova jav-
na nadmetawa. Ho}e li sada biti vi{e
uspeha?

– Tr`i{te }e morati da odigra
svoju ulogu – ka`e zamenik na~elnika
Uprave za infrastrukturu pukovnik Go-
ran Dimi}. – S jedne strane mi imamo
objekte u gradskim zonama, za koje ma-
lo subjekata mo`e da ponudi pravu ce-
nu, a s druge, postoje kompleksi za koje
nema mnogo zainteresovanih lica, jer
se nalaze na neperspektivnim i nepri-
vrednim lokacijama. Mi smo zauzeli

podatak je, mo`da, pogodovao nekim
skepticima, ali najnovije informacije
ukazuju da se krupnim koracima kre}e u
realizaciju Master plana.

Prema re~ima savetnika mini-
stra odbrane za infrastrukturu Mi-
lana Meni}anina, realno je o~ekiva-
ti da se do kraja 2006. proda nekoli-
ko zna~ajnih vojnih kompleksa. Tu se
pre svega misli na zgradu Vojnotehni~-
kog instituta u Katani}evoj 15 (proce-
wena na oko dvadeset pet miliona
evra) i vojni kompleks u Ugrinova~koj
b.b. (procewen na trista miliona di-
nara). Konkretna realizacija prodaje
i razmene tih vojnih nepokretnosti je
u toku, a wihovi novi vlasnici }e, ve-
rovatno, biti Elektroprivreda Srbi-
je i Javno preduze}e PTT.

– Veliki su izgledi – ka`e Milan
Meni}anin – da ve} u prvom kvartalu
2007. prodamo vi{e atraktivnih voj-
nih kompleksa i nepokretnosti, jer je u
posledwe vreme poja~ano zanimawe ve-
likih kompanija, posebno onih iz ino-
stranstva.

TR@I[NA LOGIKA

Zbog slo`enosti procedure koju
treba sprovesti prilikom izrade li-
citacionih elaborata i pribavqawa
imovinsko-pravne dokumentacije, kao i
preciznih procedura Republi~ke di-
rekcije za imovinu RS koja priprema
predlog zakqu~aka Vlade za svaki kom-
pleks posebno, pravi zamah prodaje i
otu|ewa vojnih kompleksa treba o~eki-
vati u drugoj polovini 2007. i pogoto-
vo u 2008. godini. Realan rok za spro-
vo|ewe Master plana je 2010. godina,
mada treba re}i da ni tada on ne}e bi-
ti u potpunosti realizovan, jer je to,
jednostavno – nemogu}e.

Uprava za infrastrukturu MO, po
Master planu, ima obavezu da pripre-
mi imovinsko-pravnu dokumentaciju i
licitacione elaborate i dostavi ih
Direkciji za imovinu RS, kako bi ona
dala nalog Poreskoj upravi da izvr{i
konkretnu procenu tr`i{ne vrednosti
predmetnih vojnih kompleksa. Do sada
je ugovorena izrada 106 licitacionih
elaborata, a u toku je ugovarawe jo{
92, koji su odre|eni kao prioritetni
do kraja 2006. godine. 

Re~ je o kompleksima za koje je
proceweno da postoji pove}ano zani-
mawe potencijalnih kupaca, kao {to su
klubovi Vojske, upravne zgrade i drugi
objekti na atraktivnim gradskim loka-
cijama. Za 91 vojni kompleks, odnosno
za one koji se sastoje samo od zemqi-
{ta, nije predvi|ena izrada licitaci-
onih elaborata, ve} se za wih priku-
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VREDNOST IMOVINE
KOJU KORISTI VOJSKA

Postoje razli~ita mi{qewa o ukupnoj
vrednosti nepokretnosti u Master planu. Ne-
ki su o nepokretnoj imovini koju koristi Voj-
ska govorili kao o “}upu punom zlata” i tvrdi-
li da je “vrednija od EPS-a i NIS-a zajedno”,
te da se prodajom te imovine mogu obezbediti
sredstva za izgradwu desetina hiqada stano-
va, vrhunsko opremawe 30.000 vojnika i obez-
bediti otpremnine za one koji budu izgubili
posao u Vojsci. Drugi su, me|utim, bili mnogo
oprezniji kada su govorili da }e “pravu vred-
nost pokazati tr`i{te i zakon ponude i po-
tra`we”. Za sada, ipak, naj~e{}e figurira
preliminarna procena Poreske uprave da je
vrednost svih 447 lokacija iz Plana oko mi-
lijardu evra. Naravno, Poreska uprava }e po-
sebno i za svaku nepokretnost ponaosob sa~i-
niti dodatnu procenu prilikom ogla{avawa.
MO nema poseban uticaj kada je re~ o odre|i-
vawu vrednosti i prodaji vojnih nepokretno-
sti, ali ima pravo da postavi svoje qude u ko-
misije, prati prodaju i stavqa primedbe.

NI[ I NOVI SAD

Zanimqivo je da se gradovi Ni{ i Novi
Sad nisu odazvali na dopis Uprave za infra-
strukturu za sprovo|ewe Master plana. Re~ je
o gradovima ~iji su gradona~elnici svojevre-
meno potpisivali protokole sa MO o razmeni
vojnih nepokretnosti i u kojima se i danas is-
kazuje zanimawe za vojne komplekse i nepokret-
nosti. O~ekivalo se da }e Ni{ i Novi Sad  po-
zitivnim re{ewima pokazati i drugim op{ti-
nama kako treba uspe{no zavr{iti posao  raz-
mene vojnih nepokretnosti. Na`alost, to se ni-
je dogodilo. 

– Protokoli su potpisani mnogo ranije, a
u posledwih nekoliko meseci nismo imali kon-
takte sa rukovodstvima Ni{a i Novog Sada 
– ka`e pukovnik Goran Dimi}.

O S T I  P O  M A S T E R  P L A N U

Milan Meni}anin, 
savetnik ministra odbrane za infrastrukturu
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sporno, jer su buxetski korisnici u to vreme samo prenosili pra-
vo kori{}ewa nad dr`avnom imovinom.

– Op{tine pokazuju veliko zanimawe za vojne komplekse, ali
naj~e{}e samo na re~ima – ka`e Milan Meni}anin. – U najve}em
broju slu~ajeva op{tine nemaju opredeqena nov~ana sredstva u bu-
xetu ili stambeni fond, koje bi mogli upotrebiti u razmeni nepo-
kretnosti. U procesu razmene to je veoma va`no, zato {to op{tine
moraju imati dokaz o poreklu nov~anih sredstava, {to zna~i da ne
mogu ulaziti u kooperativne ili kompenzacione odnose sa fizi~-
kim i pravnim licima. To Master plan, jednostavno, ne prepoznaje. 

[ta }e se, me|utim, dogoditi ako lokalne samouprave nasta-
ve sa sporim izja{wavawem ili sa nekonkretnim ponudama kada je
re~ o realizaciji Master plana? Smatra}e se da su one odustale
i nepokretnosti }e se prodavati javnim nadmetawem. Pitawe je da
li takvo re{ewe pogoduje brzoj realizaciji Master plana, zato
{to }e tada sve zavisiti od interesa fizi~kih i pravnih lica. 

PREGOVORI DO KONA^NOG RE[EWA

Rukovodstvo op{tine Pirot nedavno je povuklo potez vredan
pa`we. Naime, op{tina je 2002. godine uzela od Vojske zemqi{te
za pro{irewe novog grobqa, a ugovorom je precizirano da se to
zemqi{te kompenzuje sa 330 kvadratnih metara stambenog prosto-
ra. Stara lokalna vlast je s vremenom “zaboravila” svoju obave-
zu, ali to nije u~inila i nova. Tako je, pre pola godine, predsednik
op{tine Pirot mr Vladan Vasi} uru~io ministru odbrane Zoranu
Stankovi}u kqu~eve za sedam stanova u tom gradu. Taj postupak,
svakako, predstavqa dobru osnovu za daqu saradwu. Ali Piro}an-
ci su se javili i za druge nepokretnosti iz Master plana.

– Zainteresovani smo za Klub Vojske u na{em gradu i odavno
napu{tenu karaulu “Dojkinci” – ka`e predsednik op{tine Pirot
Vladan Vasi}. – Nameravamo da tu karaulu predamo na upotrebu
planinarskom dru{tvu, a da u Klubu Vojske smestimo biblioteku i
bioskop. Mi smo MO poslali konkretnu ponudu, po kojoj odmah
mo`emo da predamo kqu~eve za 17, a da do kraja 2008. izgradimo
jo{ 16 stanova razli~itih struktura i na razli~itim lokacijama
u gradu. 

Po svemu sude}i dogovor izme|u MO i op{tine Pirot je bli-
zu. Objekat Kluba Vojske je Poreska uprava procenila na vi{e od
milion evra, dok je vrednost ponu|enih stanova u novogradwi oko
milion i dvesta hiqada evra. Op{tina je novac za stanove obez-

JAVNO NADMETAWE

U listu “Politika” 9. novembra objavqen je oglas za pri-
kupqawe pismenih ponuda radi otu|ewa nepokretnosti koje ni-
su neophodne za funkcionisawe Vojske Srbije. U oglasu se na-
vodi da }e biti prodati poslovni prostori u Beogradu, Ba~koj
Topoli, Novom Sadu, Smederevskoj Palanci, Beloj Crkvi i voj-
ni kompleks “U{}e” kod Kraqeva,  po ukupnoj po~etnoj ceni od
oko 150 miliona dinara. 

stav da cene ne treba spu{tati, ve} sa~ekati. Zato je sada rano
govoriti o iskustvima, jer smo do sada imali samo dva javna nad-
metawa.

INTERES OP[TINA

U Master planu zacrtana je obaveza MO da, “ukoliko postoji
iskazani interes organa i organizacija lokalne samouprave za
predmetne nepokretnosti i za navedeni vid raspolagawa, ima}e
prioritet u odnosu na otu|ewe istih”. U skladu sa tom ta~kom Pla-
na pripremqeni su i dostavqeni dopisi organima i organizacija-
ma lokalne samouprave sa pregledima nepokretnosti koje koristi
Vojska na wihovoj teritoriji i predlogom za prenos prava kori-
{}ewa uz naknadu. 

Dopisi su upu}eni u 79 op{tina, na ~ijim teritorijama se na-
laze vojni kompleksi predvi|eni za otu|ewe, a do sada je na dopis
odgovorila 41 op{tina. Sedam op{tina (Subotica, Pirot, Sjeni-
ca, Aleksinac, Kikinda, Vr{ac i Bela Crkva) poslalo je konkretne
ponude, ~etiri op{tine (Kladovo, Bojnik, [id i Novi Beograd) ni-
su zainteresovane, dok su ostale op{tine izrazile zanimawe za
ponu|ene nepokretnosti, ali bez odgovaraju}e ili ikakve naknade.
Potpuna ponuda dobijena je od Direkcije za gra|evinsko zemqi{te
i izgradwu Beograda, i taj predmet je u proceduri pred Republi~-
kom direkcijom za imovinu. Prema re~ima Milana Meni}anina, u
razmeni nepokretnosti najvi{e se oti{lo sa op{tinom Subotica,
koja ima obezbe|ena materijalna sredstva i stanove, kao protiv-
vrednost za Kasarnu “Petar Drap{in” u tom gradu.

Radi efikasnijeg rada na razmeni vojnih nepokretnosti mi-
nistar odbrane Zoran Stankovi}, dr`avni sekretar MO Zvonko
Obradovi}, savetnik ministra odbrane za infrastrukturu Milan
Meni}anin i drugi zvani~nici odr`ali su vi{e sastanaka sa na-
~elnicima okruga, predsednicima op{tina i drugim organima lo-
kalnih samouprava. Tada su iza{li na videlo i problemi koji mo-
gu negativno da uti~u na ~itav proces. Na primer, na sastanku mi-
nistra odbrane u Zaje~arskom okrugu, pojedini predstavnici lo-
kalnih samouprava postavili su pitawe vlasni{tva nad imovi-
nom predvi|enom za razmenu i {ta raditi sa objektima ili kom-
pleksima koje su op{tine nekada ustupile Vojsci bez ikakve na-
doknade. Prvi problem je, sre}om, re{en usvajawem Ustava, zato
{to se u novim ustavnim re{ewima nalaze odredbe po kojima op-
{tine mogu biti titulari i
vlasnici dr`avne imovine,
pa tako i nepokretnosti koje
budu razmenile ili kupile od
Vojske. Na posredan na~in,
novi Ustav, zna~i, omogu}ava
i boqu realizaciju Master
plana. Pitawe dobrovoqno
ustupqenih kompleksa i nepo-
kretnosti, prema mi{qewu
Milana Meni}anina, nije

Pukovnik Goran Dimi}, 
zamenik na~elnika Uprave 

za infrastrukturu

Kasarna ”Vojvode Bojovi}a” u Novom Sadu, poznatija kao ”Mileti}eva”



bedila iz buxetskih sredsta-
va i putem izdvajawa gra|ana
u Fond za stambenu izgradwu.

U Kwa`evcu `ele da na
23 hektara nekada{we ka-
sarne formiraju industrij-
sku zonu i da tu smeste novu
poqoprivrednu {kolu, javno
komunalno preduze}e, vatro-
gasno dru{tvo i ambulantu.

– Poreska uprava pro-
cenila je kasarnu – govori
op{tinski menaxer Milan
\oki} – na prili~no visoki
iznos od 122 miliona dina-
ra, dok predsednik op{tine
Gradimir @ivkovi} isti~e
spremnost op{tine da izgra-
di 1.200 kvadratnih metara
stambenog prostora na atraktivnim lokacijama u gradu.

– Mi mislimo da je to vrednost koja mo`e da parira vredno-
sti kasarne – ka`e Gradimir @ivkovi}. – Ponuda je znatno ve}a od
na{ih mogu}nosti, ali mo`emo je realizovati zahvaquju}i sred-
stvima iz Nacionalnog investicionog plana za projekat industrij-
ske zone. Vrednost vojne imovine }e padati, a u Kwa`evcu, sasvim
sigurno, nema kupca koji bi napu{tene objekte i zemqu kupio za mi-
lion i po evra. 

Koordinator op{tinskog radnog tela za industrijsku zonu u
tom gradu Jovan Isakov o~ekuje da se u zoni otvori hiqadu novih
radnih mesta i iznosi zanimqivu ideju da prioritet u zapo{qava-
wu imaju pripadnici Vojske koji ostanu bez posla. Po re~ima naj-
odgovornijih qudi u Kwa`evcu, rok za razmenu nepokretnosti sa
MO ve} isti~e, zato {to odobrena sredstva ne}e mo}i da koriste
slede}e godine.

S druge strane, Milan Meni}anin tvrdi da ponuda kwa`eva~-
ke op{tine iznosi samo polovinu od procewene vrednosti kasar-
ne i da MO nije ovla{}eno da umawuje tr`i{nu vrednost bilo kog
kompleksa i obja{wava: 

– Mi ne odustajemo od pregovora kako bismo do{li do kona~-
nog re{ewa, s obzirom na interes op{tine i zna~aj tog prostora
za privredni razvoj ~itavog regiona.

Veliki broj qudi u MO i VS sa nestrpqewem o~ekuje realiza-
ciju Master plana. Pitamo savetnika ministra odbrane Milana Me-
ni}anina da li je optimista u pogledu wegove realizacije. On ka`e: 

– Verujem da }e Plan biti realizovan u visokom procentu za-
to {to iza wega stoji Vlada Srbije. Ako ne bismo realizovali Ma-
ster plan, doveli bismo u pitawe obezbe|ewe potrebnih sredsta-
va za podsticaj i podr{ku reforme sistema odbrane i re{avawe
stambenih problema 16.500 besku}nika u MO i VS i wihovih po-
rodica.

Nema sumwe da }e najve}e pote{ko}e u realizaciji Master
plana stvarati nepostojawe kapitala u Srbiji, a koji bi bio ekvi-
valentan procewenoj vrednosti imovine koju koristi Vojska. Veli-
ko ohrabrewe, po tom pitawu, donosi i novi Ustav koji strancima
omogu}ava da sada budu i vlasnici nekretnina. Uostalom, neki ino-
strani subjekti ve} su iskazali veliko interesovawe za odre|ene
vojne komplekse i nepokretnosti. 

Na osnovu svega re~enog, mo`e se zakqu~iti: Master plan je
krenuo. Dodu{e, jo{ uvek je u prvoj brzini, ali iz we se veoma la-
ko mo`e pre}i u drugu, tre}u, ~etvrtu… Ostaje nam i da se nadamo
da realizaciji Master plana niko ne}e postavqati nepredvi|ene
prepreke i ko~nice. 

Zoran MILADINOVI]
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KONVERZIJA BAZA

Ideja o konverziji vojnih baza  stara je nekoliko godina,
ali je ona, vi{e ili mawe, ostala na re~ima. 

– Kod nas konverzija baza ne funkcioni{e kako treba zato
{to smo je shvatili samo kao otu|ewe nepokretnosti, a to u su-
{tini nije prava konverzija – tvrdi zamenik na~elnika Uprave
za infrastrukturu pukovnik mr Goran Dimi}. – Mi treba da od
neke kasarne, u saradwi sa resornim ministarstvom i stru~nim
slu`bama lokalnih samouprava, napravimo, na primer, centar
za gerijatriju, zdravstvenu ustanovu ili dom kulture. Konverzija
ne podrazumeva da objekte koje imate poru{ite i zidate ne{to
drugo, ve} da se sa mawim ulagawima promeni namena objekata. 

Zapadne zemqe imaju pozitivna iskustva u konverziji vojnih
baza, ali i potpuno druga~iju situaciju. U wima dr`ava finansi-
ra Vojsku, a ona u~estvuje u konverziji vojnih baza zajedno sa mi-
nistarstvima i lokalnim samoupravama. Kod nas je Vojska, pre
svega, zainteresovana da dobije odre|enu nadoknadu, dok }e o
nameni vojnih baza odlu~ivati lokalne vlasti.

U Upravi za infrastrukturu odr`ano je pet radnih sastana-
ka o konverziji vojnih baza, na kojima su u~estvovali predstavni-
ci organizacijskih jedinica MO i G[ VS. Jedan od rezultata tih
sastanaka jeste i po~etak pilot-projekta konverzije baza u zemun-
skoj kasarni “Aleksa Dundi}”. Predvi|eno je da u delu te kasarne
bude sme{tena vojna gra|evinska ustanova “Beograd”, posle we-
ne transformacije. Pilot-projekat je u fazi izrade.

Sa problemom konverzije vojnih baza suo~ile su se i sve ze-
mqe u tranziciji, poput Bugarske, Rumunije, Hrvatske, BiH i Mol-
davije. Tim MO je pre nekoliko meseci boravio u Bugarskoj, kako
bi na licu mesta sagledao iskustva u konverziji velike vojne baze
u Razgradu (50 hektara). Prezentaciji u Bugarskoj prisustvovali
su i gradona~elnici Pirota i Kwa`evca Vladan Vasi} i Gradi-
mir @ivkovi}. Me|utim, od najavqenog prakti~nog prikaza kon-
verzije vojne baze nije bilo ni{ta, iako je u taj projekat ulo`eno
tri miliona evra. Mo`da vi|eno najboqe oslikavaju re~i pred-
sednika op{tine Pirot Vladana Vasi}a da je za wega “najkori-
snije to {to je video da konverzija vojne baze nije uspela”. I Ma-
|ari su od 1990. do 1998. godine samo pokretali inicijative,
ali bez ikakvog konkretnog rezultata. O~igledno je da zemqe u
tranziciji nisu uspele da re{e problem konverzije vojnih baza i
zato je dragocena najavqena pomo} Regionalnog centra za pomo}
u kontroli i verifikaciji naoru`awa (u okviru Foruma za po-
mo} zemqama jugoisto~ne Evrope) na planu pronala`ewa poten-
cijalnih me|unarodnih investitora.Sne`ana Radovi}, 

na~elnik Odeqewa za 
upravqawe nepokretnostima


